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Protokół nr 16/2019 

z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Miejskiej Borku Wlkp.   

odbytego w dniu 26 listopada 2019  roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Obszarów Wiejskich oraz radni: Damian Florczyk oraz Tomasz Szczepaniak. 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek, 

Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, 

Komendant Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu – Tomasz Banaszak 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie materiałów na sesję.  

3. Wolne głosy i wnioski. 

5.   Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Obszarów Wiejskich – Radosław Andrzejak, przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez 

zmian. 

 

Ad.2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 

1) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Borek Wlkp. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że celem sporządzenia częściowej zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Borek Wlkp. jest ujawnienie w studium 

udokumentowanych złóż kopalin w związku z wydaniem w dniu 28 czerwca 2018r. Przez 

Marszałka Województwa Wielkopolskiego decyzji o zatwierdzeniu dokumentacji geologicznej 

złoża kruszywa  naturalnego Studzianna BM w kategorii C1  oraz w związku z treścią art. 95 

ust 1 ustawy z dnia 9 czerwca  2011r. Prawo geologiczne i górnicze (Dz. U. z 2019r. poz. 8698 

ze zm.) 
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Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji Oświaty: pozytywna  

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 4 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. nieobecna radna Róża Jędrosz 

 

Opinia Komisji Rewizyjna: pozytywna  

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

Opinia Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich: pozytywna  

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. Nieobecni radni: Róża Jędrosz oraz Radosław Andrzejak. 

 

2) ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych 

 

Burmistrz wyjaśnił, że w dniu 25 października 2019 r. weszły w życie zmiany 

niektórych postanowień ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych  (Dz. U. Z 

2018, poz. 2068 ze. zm.), które objęły m. in. obniżenie maksymalnych stawek za zajęcie pasa 

drogowego w odniesieniu do obiektów i urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej  - art. 40 

ust.8. „ Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, w drodze uchwały, ustala dla 

dróg, których zarządcą jest jednostka samorządu terytorialnego, wysokość stawek opłaty za 

zajęcie 1 m² pasa drogowego. Stawki opłaty, o których mowa w ust. 4 i 6, nie mogą 

przekroczyć 10 zł za jeden dzień zajmowania pasa drogowego, a stawka opłaty, o której mowa 

w ust. 5, nie może przekroczyć 200 zł, z tym że w odniesieniu do obiektów i urządzeń 

infrastruktury telekomunikacyjnej stawki opłaty, o których mowa w ust. 4 i 6, nie mogą 

przekroczyć 0,20 zł za jeden dzień zajmowania pasa drogowego, a stawka opłaty, o której 

mowa w ust. 5, nie może przekroczyć 20 zł”.  

 Podjęcie niniejszej uchwały ma na celu dostosowanie postanowień uchwały Rady 

Miejskiej Borku Wlkp. do regulacji ustawowej. 

 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji Oświaty: pozytywna  

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 4 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. Nieobecni radni: Róża Jędrosz oraz Radosław Andrzejak. 
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Opinia Komisji Rewizyjna: pozytywna  

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

Opinia Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich: pozytywna  

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. Nieobecni radni: Róża Jędrosz oraz Radosław Andrzejak. 

 

3) zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

Obecna radna Róża Jędrosz 

 

Burmistrz poinformował, że droga oznaczona w ewidencji gruntów, jako działki nr 442, 

531/3, 529/3, 529/8, 529/13, 531/2, 528/3, 528/10, 579/2 w miejscowości Borek Wlkp. obręb 

Borek Wlkp., po zakończeniu budowy, stanowi połączenie pomiędzy ul. Powstańców Wlkp.  

a ul. Dworcową. Przyjęcie w/w drogi do kategorii dróg publicznych, umożliwi podjęcie 

działań, zmierzających do poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego. 

 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji Oświaty: pozytywna  

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

Opinia Komisji Rewizyjna: pozytywna  

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

Opinia Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich: pozytywna  

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. Nieobecny radny Radosław Andrzejak. 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania odpłatności 

za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat oraz trybu ich pobierania 

 

Kierownik MGOPS Dorota Dutkowiak Zmiany uchwały dotyczą zakresu kosztu jednej godziny 

usługi:  
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- usług opiekuńczych i  specjalistycznych usług opiekuńczych.  

W wyniku prowadzonego postępowania w zakresie realizacji usług opiekuńczych  

i specjalistycznych usług opiekuńczych stwierdza się, że od 1 stycznia 2020 r. zmieni się 

stawka za świadczone usługi.  

Cena 1godz. usług opiekuńczych w gminie Borek Wielkopolski wynosić będzie 25,00 zł, 

natomiast specjalistycznych usług opiekuńczych wynosić będzie 38,00 zł.  

Zmiana stawki jest konsekwencją przyznania świadczeniobiorcom świadczeń w zakresie usług 

i ustalenie odpłatności.  

 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji Oświaty: pozytywna  

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

Opinia Komisji Rewizyjna: pozytywna  

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

nikt nie wstrzymał się od głosowania.  

 

Opinia Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich: pozytywna  

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. Nieobecny radny Radosław Andrzejak. 

 

5) zmian  budżetu  i w budżecie  na rok 2019 

 

Obecny Radosław Andrzejak 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do zmian budżetu i w budżecie. 

 

Radny Michał Dopierała poinformował, że samochód strażacki, który ma być zakupiony jest 

już trzeci raz wystawiony do przetargu, jest bez napędu oraz osprzętu, rocznik 1993. Do 

zakupu samochodu dojdą jeszcze dodatkowe opłaty, remonty, opłaty strażaków  

i ubezpieczenia. 

W systemie krajowym powsiadamy dwie jednostki bardzo doposażone OSP w Borku Wlkp.  

i Karolewie. Na utrzymanie ochotniczej straży pożarnej z budżetu przeznacza się rocznie 

168.000 zł, oprócz tego ok. 16.000 zł na rożne imprezy okolicznościowe. 

Radny chciał znać opinię Zarządu Oddziału Miejsko-Gminnego OSP w Borku Wlkp., także  

w kwestii „celowości zakupu tego auta”. Kiedy odbyło się posiedzenie zarządu i czy wszyscy 

członkowie zarządu byli obecni i podjęli taką decyzję. Co na to komisja rewizyjna tegoż 

zarządu. 
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Radny stwierdził, że również OSP Jeżewo w dniu 18 stycznia 2019 roku złożyło do Zarządu 

Miejsko- Gminnego OSP wniosek o zakup nowszego auta, co jest uzasadnione ponieważ 

od strony Godurowa  jest tam cała ściana lasu aż do Łukaszewa. 

Radny poinformował, że  OSP Zalesie, nie bierze udziału w akcjach pomocy  w czasie wichury  

w 2016, 2017 i 2018 roku. Radny wnioskował o przeanalizowanie przeniesienia jednostki z 

Krajowego Systemu na teren naszej gminy. Radny stwierdził, że nie ma dziś młodych ludzi, 

którzy mają czas udzielać się jako ochotnicy straży pożarnej, ponieważ pracują  do późnych 

godzin  poza terenem, a „stare dziadki” nie pojadą samochodami. Większość pożarów jest pół, 

sprzętów, lasów i odbywa się  przeważnie w dzień. 

 

Radny Romuald Gawroński zapytał Komendanta PSP w Gostyniu Tomasza Banaszaka, czy  

w gminie Borek Wlkp. jest potrzeba trzecia jednostka. 

 

Tomasz Banaszak poinformował, że w gminie Borek Wlkp. są dwie jednostki w bliskiej 

odległości terytorialnie. Teren jest przeważająco rolniczy, bardzo często występują suche, 

 w 2018 roku było 104 pożary, a w roku 2019 już 140 pożarów. Komendant uważa, że jest 

potrzeba ciężkich samochodów pożarniczych, powyżej 5 tysięcy litrów wody. 

 

Prezes Zarządu Oddziału MG ZOSRP - Mieczysław Dębowiak uważa, że jeżeli sama jednostka 

OSP Zalesia poczyniła starania o samochód pożarniczy, to należy im pomóc w zakupie. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała zakup samochodu pożarniczego dla OSP Zalesie. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Ad.3. Wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie nikt głosu nie zabrał. 

 

Ad.4. Zakończenie. 

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący komisji Finansów, 

rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich - Radosław Andrzejak zakończył posiedzenie. 

 

 

 

Protokołowała 

 

Wiesława Wójcik 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

 

Radosław Andrzejak 

 


